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§ 1  

Presentation av chef för enheten för äldre 

Therese Lang, chef för enheten för äldre sedan våren 2017, 

presenterade sig för rådet.  

 

§ 2  

Justering och närvaro 

Vice ordförande Inger Stenelo utsågs att tillsammans med 

ordförande Christer Bentzer justera protokollet, vilket ska ske 

omedelbart efter sammanträdet. 

 

§ 3 

Anmälan av föregående protokoll 

Det anmäldes att protokoll från rådets sammanträde torsdag 8 

juni 2017 justerats fredag 9 juni 2017. 

 

§ 4 

Anmälan av inkomna handlingar 

Kommunstyrelsens pensionärsråds sammanträdesprotokoll 

daterat 2017-06-16 anmäldes.  

 

 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2017-08-24, §§ 5–14 
 

§ 5 

Anlägga utomhusgym 

Medborgarförslaget innehåller önskemål om att anlägga ett utomhusgym i 

Älvsjö, till exempel i Långbro park och/eller vid Långsjön. Förvaltningen är 

positiv till fler utegym men i årets budget finns det inte utrymme för att 

investera i en sådan anläggning. Förvaltningen tar med önskemålet i fortsatt 

planering och ser över lämpliga placeringar av utegym i Älvsjö 

stadsdelsområde. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-08-01. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
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§ 6 

Verksamhetsuppföljning 2017 av Kristallgårdens vård- och 

omsorgsboende och korttidsvård 

Under våren 2017 genomfördes den årliga verksamhetsuppföljningen av 

Kristallgårdens vård- och omsorgsboende och korttidsvård. Uppföljningen 

visar att boendet och korttidsvården till stor del följer kraven i avtal, lagar 

och föreskrifter och har därigenom de förutsättningar som krävs för en god 

och säker verksamhet. 

 

Vid uppföljningen identifierades även vissa utvecklingsområden och brister, 

gällande dels verksamhetens lokala rutiner, dels dokumentationen utifrån 

bestämmelser i socialtjänstlagen samt gällande lagstiftning för hälso- och 

sjukvårdsdokumentation. För att säkerställa att bristerna är åtgärdade 

kommer dessa att följas upp vid nästa års verksamhetsuppföljning.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-06-29. 

 

Pensionärsrådet 

                   Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 7 

Införande av japanska toaletter på vård- och omsorgsboenden 

Ann-Katrin Åslund (L) har inlämnat en motion om att genomföra ett 

pilotprojekt med japanska toaletter på vård- och omsorgsboenden i 

Stockholms stad.  

 

Förvaltningen anser att det är viktigt att värna den enskildes integritet och 

att så långt som möjligt bevara individens självständighet. Förvaltningen 

ställer sig därför positiv till förslaget att genomföra ett pilotprojekt med 

japanska toaletter på vård- och omsorgsboenden.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-06-28. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställde sig bakom förvaltningens 

synpunkter. 
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§ 8 

Utveckla och kvalitetssäkra hemtjänsten 

Dennis Wedin (M) har inlämnat en motion om att utveckla och 

kvalitetssäkra hemtjänsten.  

 

Förvaltningen ser positivt på att skilja serviceinsatser från omsorgsinsatser 

och att äldreförvaltningen centralt samordnar en utbildning i 

måltidssituationen. Vidare anser förvaltningen att äldreförvaltningen med 

fördel skulle kunna utreda på vilket sätt profilhemtjänst kan uppmuntras vid 

upphandling, särskilt avseende målgruppen personer med 

funktionsnedsättning.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-06-28. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

  

§ 9 

Slutrapport från utredning av servicehus 

I den utredning som äldreförvaltningen genomfört avseende servicehusen, 

presenteras förtydligande av målgruppen för servicehusboende liksom 

kriterier vid behovsbedömning. 

 

Älvsjö stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till förslaget som bland annat 

innebär att servicehusens inriktning har förtydligats, ersättningen för 

servicehusen förslås bli enhetliga samt att servicehusen ska ingå i 

valfrihetssystemet med en central köhantering. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-08-24. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställde sig bakom förvaltningens 

synpunkter.  

 

§ 10 

Riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens äldreomsorg 

Älvsjö stadsdelsnämnd har den 14 juni 2017 tagit emot en remiss från 

kommunstyrelsen gällande revidering av riktlinjer för handläggning inom 

socialtjänstens äldreomsorg. Älvsjö stadsdelsförvaltning ställer sig positiv 
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till remissens förslag på ändringar i gällande riktlinjer. De nya riktlinjerna 

gör viktiga förtydliganden samt stärker individens möjlighet att påverka 

insatsernas utformning, exempelvis genom införandet av ramtid. 

 

Förvaltningen har också identifierat några områden där det med fördel 

skulle kunna göras förtydliganden, såsom exempelvis avsnitten om 

hemtjänstinsatser och framtidsfullmakter. 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-07-24. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 11 

Gångplan för Huddinge kommun 

Huddinge kommun har tagit fram en gångplan som en del av sin 

trafikstrategi. Stockholms stad har fått gångplanen på remiss och 

kommunstyrelsen har remitterat den vidare till bland annat de berörda 

stadsdelsnämnderna. 

 

Älvsjö stadsdelsförvaltning är mycket positiv till att Huddinge kommun vill 

ha Stockholms stads synpunkter på sin gångplan. Eftersom staden är 

sammanbyggd över kommungränsen finns ett stort behov av samverkan, 

både när det gäller utvecklandet av gångstråken samt drift och underhåll. 

Förvaltningen konstaterar att de viktigaste gång- och cykelstråken över 

kommungränsen från Älvsjö stadsdelsområde finns med i Huddinges 

övergripande gångnät. Vid behov har samverkan hittills fungerat bra, men 

stadsdelsförvaltningen föreslår att den skulle kunna struktureras genom ett 

forum för kommunövergripande parkfrågor. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-08-01. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 12 

Program för Östberga 

Program för Östberga föreslår totalt cirka 2500 nya bostäder, upprustning av 

parker och offentliga rum, en ny sim- och idrottshall samt nya 

gatukopplingar för att kunna skapa en genomgående busslinje. En mindre 
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del av förtätningen planeras i Liseberg och Örby slott som hör till Älvsjö 

stadsdelsnämnd. 

Förvaltningen är positiv till programmets utgångspunkt att förbättra 

kontakterna mellan Östberga och kringliggande stadsdelar, vilket kan 

förbättra möjligheterna till både kommersiell service och mötesplatser   för 

boende i Liseberg och Örby slott. Förvaltningen är mycket positiv till den 

föreslagna upprustningen av parkstråket mellan Liseberg och Östberga, men 

tveksam till att den kulturhistoriska miljön vid Kvarnbacken bebyggs. 

Förvaltningen kommenterar de föreslagna förskolorna och framför 

önskemål om LSS-bostäder. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-08-01. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 13 

Ekonomisk rapport för juli 

Älvsjö prognostiserar för juli ett resultat i balans med budget för samtliga 

verksamheter. Prognosen bygger på att volymerna ligger på samma nivå i 

snitt resterande månader som första tertial samt att ersättningen för 

ensamkommande flyktingbarn överensstämmer med kostnaderna.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-08-09. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 14 

Redovisning av ej verkställda beslut till IVO, kvartal 2/2017 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) ska kommunen varje kvartal redovisa till 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de beslut om bistånd eller insats 

som inte har kunnat verkställas inom tre månader från datum för gynnande 

beslut. Kommunen ska på motsvarande sätt rapportera om en insats har 

avbrutits och inte verkställts på nytt. 

 

För kvartal 2/2017 har ett ärende inom LSS rapporterats som verkställt. 

Inom SoL har fyra ärenden anmälts. Två ärenden rör äldreomsorg och har 
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inte verkställts inom tre månader. De övriga två rör individ- och 

familjeomsorg och har inte verkställts inom tre månader, varav det ena 

avslutas utan att verkställas.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-06-29. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 15 

Övriga frågor 

Älvsjöträffen och tillgänglighetsvandringen 

Madeleine Peatt, verksamhetsutvecklare, informerade om resultat 

från den enkät gällande Älvsjöträffen som skickades ut under våren 

2017. Återkoppling lämnades också på de synpunkter som 

framkom vid tillgänglighetsvandringen som ägde rum 14 juni. 

Rådet uttryckte sin uppskattning för tillgänglighetsvandringen och 

ser gärna att sådana tillfällen anordnas fler gånger.  

 

Information om föreningsbidrag 

Med anledning av att nya riktlinjer för föreningsbidrag, som 

enligt plan skulle ha fastställts av nämnden under våren 2017, 

ställde rådet frågor om hur processen kring 

föreningsbidragsansökan kommer att se ut framöver. 

Förvaltningen meddelade att den tills vidare förblir oförändrad.    

 

Besök på Långbrogården 

Ordförande påminde rådet om studiebesök vid Långbrogården  

28 september, klockan 14.00. Eva Frykler, verksamhetsområdeschef, 

deltar från förvaltningen.  


